
 

לכל אדם מתעורר מידות במשך החיים, המידות הוא הזדמנות 

להתקרב אל הבורא להתענג מזיו שכינתו, למשל כשמישהו נגע לך 

ובע החדש ואתה נבהל זה התעוררות של מידת תפארת, כשאתה בכ

כשאתה כועס זה התעוררות של מידת הגבורה, אהבה זרה היא חסד, 

היא אינה נכונה והוא מודה ואתה  מראה לחבר שההבנה שלו בסוגיא

מתגאה זה ענין של נצח והוד, ובכל 

מידה ומידה שמתעוררת אם תימשך 

אחריה הרי אתה נדבק אל חלק הרע 

שבמידה ומתרחק מהבורא, אך אם 

אתה מגלה שמה את הקב''ה שהוא 

שלח לי את זה, אתה מחזיר את 

האבידה לבעליה וממילא הלחצים 

 והענינים מסתדרים.

בכל כל מעשיך לשם שמים.  ויהיו

דבר שתעשה תחשוב שאתה עושה 

בשביל הרבש''ע ולא בשביל עצמך, 

למשל אם אתה מתיישב ללמוד 

תחשוב שהקב''ה לבוש בתורה והרי 

אתה כמחבק את המלך, ואני ניגש 

ללמוד את התורה בשביל להתקרב 

אל הבורא, אפילו שהאמת היא לא 

כך, כי באמת אתה לומד כדי שיחשבו 

ה 'הערליכע בוחער', למרות שאת

הכל ע''י המחשבה אתה מעורר את 

הרצון הפנימי שלך שבאמת כן רוצה 

ללמוד בשביל הקב''ה, א''כ אתה 

 באמת לומד בשביל להתחבר לקב''ה.

כי צדיקים במיתתם קרוים חיים. 

החיים שלהם לא תלוי במצב החיצוני 

ה' שכל שלהם, אלא במצב הפנימי שלהם, הם חיים מעצם הדביקות ב

רגע מחיה אותם, ואין חייהם תלוי בזה שהדופק עובד, לכן אפילו אם 

הם בבחינה של מיתה, שהן חוטפים מכות מכל הכיוונים, למרות הכל 

הוא נשארים לחיות ולשמוח, כי הם חיים שהכל מהקב''ה וזה נותן 

 להם חיים אמיתיים ושמחה אמיתית.

שיניים הוא מפחד  בחור מטבעו כאשר הוא נכנס לטיפול אצל רופא

מהטיפול, הוא מפחד מההרדמה שמאד דוקרת, ושלא נדבר על פחד 

מי שהולך לעבור ניתוח, אך לשוטה ייחשב כי הוא אמור לפחד 

מהמחלה או מהחור בשן, והפוך הוא אמור לשמוח עם זה שב''ה יש 

פחד מהעונשים זור ותרופה למחלתו, כמו כן עלינו לנווט את המ

מ'יום הדין'  פחדשעשינו, וכן לנווט את ה העוונות שיבואו עלינו בגלל

טה או בו נידון כל אדם איך יראה לו השנה עם האף למעלה או למ

למנף את היראת  באמצע כלפי מטה,

לפחד העונש ליראת ה' אמיתית, והוא 

מעצם מה שנדבקנו ברע, מעצם זה 

שברחנו מהקב''ה וליכלנו את עצמנו 

והרחקנו את עצמנו מהחיים 

תיים של הדביקות, אוי לנו כמה האמי

הפסדנו, על זה יהיה דווה ליבנו, על 

זה נבקש סליחה, כשאתה ממנף את 

הפחד למקום הנכון, זה נקרא צדיק 

ו'צדיקים מיד נכתבים לאלתר 

 לחיים'.

'נפשי יצאה הכל מתחיל בלשה''ר. 

בדברו', כשאדם מדבר הוא מוציא את 

כח נשמתו בדיבורו, ולכן אם הוא 

ון הרע, הוא גורם שנשמתו מדבר לש

דבוקה ברע, דבוקה בעולם הפירוד 

והריחוק מהקב''ה, ולכן כשמגיע לו 

ניסיון הוא לא יכול לעמוד שם, כי 

 נפשו דבוקה ברע.

ואדרבה כשאדם ישמור את פיו 

מדיבורים אסורים לא יהיה ליצה''ר 

שליטה עליו, כי היצר לא יכול 

להשתלט עליך אלא אם כן אתה נותן 

עצמך, ואתה קורה לו אליך  לו את

ע''י דיבור אסור, אבל כל עוד אתה נשמר ממנו הוא לא מתקרב אליך 

 כי הוא גם מפחד ממך.

יראת העונש, הוא לפחד מעצם זה שהרי עכשיו אני הולך להכניס כח 

לרע לשלוט עלי, ע''י העבירה שאעשה, ואחרי זה אותו כח שנתתי 

העונש זה הוא תוצאה מוכרחת לרע יבוא ויתנקם בי ויעשה לי רע, כי 

של העבירה, כי ע''י העבירה האדם דופק את עצמו והוא בעצמו גורם 

לו שיהיה לו עונש מר, אך אם אנחנו כבר מפחדים, עדיף למנף את 
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 ר' אשר זי''ע



הפחד למקום של קשר בורא, והוא לפחד מהרע עצמו, לפחד מעצם 

 ההתרחקות מהבורא, כי במידה מסוימת גם העונש הוא טוב, כי הוא

מרקין עוונותיו של אדם', אך על ממזכך אותי מן מהעבירה 'יסורים 

זה יהיה  ובהך להתרחק מהבורא על זה אין לך תשעצם זה שאתה הול

 פיספוס שלא תוכל להשלימו 'מעוות לא יכול לתקון'.

הפרי הארץ מבאר שהקב''ה הוא 'ארך אפים' כי הקב''ה רואה שאדם 

וא בהעדר כוחו והשי''ת אינו הולך לחטוא והרי אין אדם יכול לחט

, עד כאן, הקשה מאן דהומסיר את הכח מהאדם אפילו בשעת חטא, 

הלא אם הקב''ה רואה שאנחנו בדרך להזיק, שיעצור אותנו, הלא הכל 

יש סבלנות, הוא מחכה  , לקב''הענה רבינובידו והוא מחיה אותנו, 

אולי שבריר של שניה קודם החטא האדם יתאפק ואז הוא יגיע לכזה 

מקום שהוא בחיים לא היה יכול להגיע, ואפילו אם האדם נופל הלא 

יש לו הזדמנות לא להישבר ולהודות שח'טאתי נגדי תמיד' ואז לבוא 

 למקום של קשר בורא שלא היה יכול לבוא לולי החטא.

מביאה אותי שההתאפקות בשעה הקשה ביותר היא וההסבר לכך 

משום ששהקב''ה צימצם  למקום שלא הייתי יכול לבוא בחיים לשם.

את עצמו במידות, ואנחנו חיים מהמידות ולכן אנחנו מרגישים 

רחוקים, אך ברגע של בעירת פחד או אהבה או כעס הרי האדם ככוס 

שעכשיו  שלא יכול להכיל את המשקה, האדם מתפוצץ, זה מורה

החיות היא ממקום גבוה 

יותר מהמידות, וברגע של 

התאפקות והתקשרות לה' 

בעמק שאול הוא מתקשר 

לקרבת אלוקים גדולה 

ביותר שתלווה אותו לנצח 

 וזוכה לשמחה יתירה.

אני מבטן שאול שוועתי. 

לא מפחד מהשאול, אני 

שאול, מהחיות  בטןמפחד מה

והבטן של השאול, שהוא 

ע''י  הכח שהכנסתי לרע

העבירה, מזה גרידא אני 

 מפחד.

והתמכרתם שם לעבדים 

ולשפחות ואין קונה. 

הפסוק מבאר את הקללה 

הגרועה מכל שתיפול על 

היהודים באם לא ישמרו את 

חוקי ה', אך קשה מהו 

'והתמכרתם' היה צריך לומר 

'ונמכרתם', לכן ע''פ תורת 

החסידות יש לפסוק פשט 

אחר, אדם צריך כל הזמן 

את עצמו לעבד, למכור 

לזכור שהוא עבד לכל 

המידות הרעות שטבועות 

בו, אפילו אם אתה עכשיו 

לא שם , זכור שבכח אתה 

יכול להיות שם, ואם אתה 

'ה שמחזיק לא שם זה הקב'

אותך, 'והתמכרתם שם' 

ור, אז תבין שאתה מכ

 יתקיים בך 'ואין 'קונה' אף

יצר וניסיון לא יכול לשלוט 

, עוד י''ל, 'ואין קונה' 'אין' זה הקב''ה ולקנות אותך אליו ח''ו עליך

שהוא אין סוף, שהקב''ה יקנה אותך להיות לו עבד נאמן, כפי ערך 

 ההתבטלות שלך אליו כך אתה מתקרב אליו יותר.

 ]רבינו שליט''א[

מסתובב לו חסיד אמיתי ב'יש חסד', ובין המצרכים שקנה היו שישיית 

ודקה כידוע לחסידים אמיתיים, הוא בא הביתה, הוא ו -1קוקה קולה, ו

מסדר את המצרכים את הוודקה כמובן הישר אל המקפיא, וללא 

שימת לב שם גם את השישיית קוקה קולה במקפיא, בא שבת המלכה 

והגיע הזמן להתענג על הקולה ועל הוודקה, הוא מוצא את שניהם 

היו יומיים במקפיא במקפיא, ואז הוא רואה פלא מול העיניים, שניהם 

הוודקה התקררה ועכשיו היא מעודנת ביותר, ואילו השישייה נהפכה 

לשישיית אבני קולה, כל אחד קרח, הוא תמה ושואל את הקולה מה 

שנהיית קפואה כ''כ, ענתה הקולה ראה איפה שמת אותי, במינוס לך 

ארבעים מעלות, איככה אוכל לשרוד בכאלו מעלות, לכן קפאתי, 

מיהה גדולה יותר, והוא פונה אל הוודקה ואיך אתה לא עכשיו הת

קפאת מהקפור הנורא של המקפיא, השיב הוודקה בקלות ראש 

ובליצנות 'לחיים לחיים' מה איכפת לי מה קורה מסביב, אני מתמקד 

 בשלי, וזהו..

עתה יובן למה חסידים נהגו 

לשתות וודקה, ממנו נלמד 

לשים פס על העולם, להיות 

ממוקדים בעבודה שלנו, וכן 

לשים פס על ניסיונות העולם, 

ולהיות ממוקדים במטרה 

ג שלנו 'להתענג שלנו ובתענו

על ה' ולהנות מזין שכינתו' 

 ע''י עשיית רצונו יתברך.

 [ונשמע ]מעשה

פעלד זה מה זה פעלד. 

להיכנס לשדה ולאפס את כל 

המערכת, לצאת נקי מדאגות 

זיכרונות כעסים וחשבונות, 

לזרוק הכל אל הבורא, 

 ולחזור חדש הביתה.

 

 

 

 

 

 

 מאן עם קטטה לי היתה אחת שבת בערב: החברים אחד סיפר

 .דהוא

 סיום לקראת אשר' ר של לשולחנו כהרגלי באתי שבת באותה

 ,הסעודה

(, שוקולד ליקר) לחיים כוסיות המסובים לכל לחלק נהג אשר' ר

 קיבלת כבר האם –? גיעהאט שוין האסט דו: אחד כל שואל והיה

 ?מהליקר

 לכולם חילק אשר' ר, ממש אליו בסמוך מקומי על נעמדתי

, דילג הוא מה משום - עלי אבל, יקבל אחד שכל ודאג, מהלחיים

 .קיבלתי כבר אם בירר לא ואפילו

 השנים ובמשך מאחר! מאוד לי והציק בעיניי לפלא היה הדבר

 דבר קרה לא פעם אף בסעודות להשתתף רגיל שהייתי הרבות

 ...כזה

, לעצמי וחשבתי, שבת בערב לי שהיתה בקטטה נזכרתי ופתאום

 ?'אלי מתייחס לא אשר' ר זה בגלל אולי'

 !אדם אותו של סליחתו את לבקש בליבי ההחלטה גמלה מיד

 שוין האסט דו: ושואל אלי פונה אשר' ר והנה, שניה חלפה לא

 ?...גיעהאט


